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 6 april 2023 

 

 

Evaluatie van drie jaar ontwerpen in Studio VMBO: Stellingen 
 

Ik ga het Studio VMBO-proces nu zelf deels of helemaal doorlopen voor mijn onderwijs- of 

aanbodontwikkeling 

Eens 

• Oppakken maar niet helemaal alleen. Ondersteuning in begeleiding, de school, de 

leerlingen.  

 

De opbouw van het derde jaar vond ik minder fijn dan de jaren daarvoor 

Oneens 

• Ik vond het prettiger, minder vaste momenten en meer vrijheid.  

• Ik vond het moeilijk om afspraken te plannen met de school. 

Eens 

• Fijn om meer vrijheid te hebben, maar één of twee bijeenkomsten om echt samen te werken 

hadden we wel goed kunnen gebruiken. Het ging niet vanzelf, dit was wel het jaar waarin we 

een aantal dingen tegen kwamen. Ruis, dingen die op school gebeuren. 

• Het was heel moeilijk om een momenten in de agenda te vinden. Als sprints staan 

ingepland, is het makkelijker en ga je gewoon, ook voor de directie. 

• Ik miste de begeleiding om soms even de andere kant op gestuurd te worden en even 

wakker worden. 

• Het is fijner als bijeenkomsten staan ingepland. Bij ons kwamen dingen minder van de 

grond omdat afspraken maken lastiger was. 

• Liever sprints plannen met werktijd. En liever een hele dag dan een dagdeel: het kost tijd 

om goed in te tunen. De dag beginnen met iemand erbij en daarna als teams zelfstandig 

aan de slag. 

• Het is fijn om regelmatig van de andere teams te horen waar zij mee bezig zijn. 

• Ik had het tof gevonden om meer samen met andere scholen mee te denken. Niet alleen 

maar zenden maar ook met elkaar de diepte in gaan en sparren op elkaar onderwerpen. 

Minder naast elkaar, meer met elkaar. 

 

De Studio VMBO toolkit heeft waarde toegevoegd aan het ontwikkelproces 

Allemaal neutraal 

• Ik vind het niet heel overzichtelijk. Ik heb wel gezocht maar kan dingen niet vinden. 

Inspiratie van andere scholen beter kunnen vinden. Heb daar ook actief naar gezocht. 

• We hebben een map met alle lessen erin, dat mogen jullie zo gebruiken.  
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• Jullie overschatten mijn ICT-kennis. Er zijn zoveel platformen. Werken in de Drive en met 
Mural heeft heel veel tijd gekost. Padlet lost het niet helemaal op omdat je nog steeds naar 
de Drive moet. Alle verschillende termen zijn ook verwarrend; toolkit, Padlet. De online 
toolkit zit makkelijker in elkaar, je kunt makkelijker doorklikken.  

• Ik weet half niet meer wat wat is (online). De verschillende platformen zijn verwarrend. 

De Studio VMBO aanpak is de (tijds)investering waard 

Allemaal eens 

• Ik ben heel blij dat we dit mochten doen, dat we de tijd en ruimte kregen om dit te 

ontwikkelen. 

• Het stukje design thinking was even wennen, met name de vertraging.  

• Dit schooljaar hebben we minder vertraagd en daarmee is de diepgang ook veel minder. 

• Nu hebben we meer gewerkt aan het verbeteren van wat er is. De diepte ingaan moet 

eigenlijk nog gebeuren. Daar was nu eigenlijk te weinig tijd voor. 

 

Het creatief ontwikkelproces van Studio VMBO inzetten kan alleen als hiervoor geld 

beschikbaar wordt gemaakt. 

Allemaal eens 

• Geld is tijd. 

 

Een sprintbijeenkomst vind ik waardevoller dan een spreekuur. 

Allemaal eens 

• Spreekuren kwamen altijd tussendoor. Lastig om een moment te vinden, nog even snel 

einde van de middag. Een sprint is veel uitgebreider en waardevoller. 

• Online werkt minder prettig, ik heb liever iemand tegenover me zitten. 

• Dat geldt voor mij ook. Spreekuren komen vaak net niet op het goede moment. 

• Bij een sprintbijeenkomst begint je hoofd ’s ochtends al bij dit thema, volledige focus. 

 

Ik heb minder gehaald uit drie jaar Studio VMBO traject dan verwacht. 

Neutraal | Oneens 

• Ik had wel verwacht dat er meer zou liggen, dat we meer af zouden hebben. Jaar 1 is zo goed 

als af, maar nog niet helemaal. Ik had verwacht dat we nu de hele leerlijn van jaar 1 t/m 3 

klaar te hebben. 

• Had het iets meer hands on verwacht; meer productgericht. 

• We hebben een leerlijn liggen maar wat gebeurt er als het ontwerpteam weg gaat. Ik heb 

mijn collega’s nog niet mee. Ze vinden het fantastisch wat ik doe, als ik het maar doe. 

• Ik kwam er halverwege in, heb niet de voorbespreking gehad. Had daarmee ook geen 

verwachtingen. 

• Ik wilde soms meer tot de kern komen waar dan geen tijd voor was. Dan was het misschien 

sneller klaar geweest, sneller tot producten komen.  
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• We hebben in het begin nog wekelijks contact gehad met de school om weer een stukje uit 

te werken. Op een gegeven moment had de school daar ook geen ruimte meer voor.  

• we hebben er veel tijd in gestoken, maar pas in jaar 3 slagen gemaakt voor projectplan, had 

ik eerder aan willen beginnen. 

 

Onderwijs-/aanbodontwikkeling zonder het betrekken van leerlingen is niet mogelijk. 

Eens 

• Blijven we doen: elk jaar interesses ophalen voor workshops. 

• Het is wel mogelijk, maar het traject heeft mooie inzichten gebracht wat het verschil is als je 

leerlingen er wel in betrekt.  

• Het komt vaker bij me op om leerlingen erbij te betrekken en vragen te stellen. Niet alleen 

maar docent naar leerling is maar samen. 

• Je moet wel blijven toetsen en kijken of het binnen komt. Je hebt de reactie wel nodig om 

eventueel bij te sturen. 

 

Ik begrijp nu wat de waarde is van OCPE inzetten in bouwsteenontwikkeling. 

Oneens 

• Het bleef meer een invuloefening voor Studio VMBO dan een bewuste toevoeging.  

Eens 

• Ik denk dat we daar wel heel bewust mee bezig zijn geweest. We gebruiken de termen niet 

maar letten er wel op of alle onderdelen er in zitten. 

• Evalueren is lastig: maar we hebben er vaak zo weinig tijd voor ingepland. Het is een beetje 

een ondergeschoven kindje. 

• Wij hebben er een aparte les van gemaakt. 


